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AUTOCENTRUM
HAKR

NOsičE KOl • sTřEšNí NOsičE
bOxy • NOsičE lyží
sNěHOvé řETězy

Koliště 59 , Brno
tel.: 545 242 446 www.hakrbrno.cz

Užmáte svého
měkkouše?

Dámská móda
a doplňky

Dámské spodní
a noční prádlo

Dětské spodní
a noční prádlo

Bytový textil

Pánská móda
a doplňky

Pánské spodní
a noční prádlo

CENTEX BRNOODCENTRUM
Kobližná 24, 602 00 Brno

CENTEX BRNO
nám. Svobody 4, 602 00 Brno

CENTEXOLOMOUC
Pavelčákova 1, 779 00 Olomouc

Vyberte si ho u nás!!

Festival sportu, tance a zábavy lákal i olympijského šampiona z Nagana
Na brněnském výstavišti se tento měsíc konal třídenní festival sportu, tance a zábavy Life. Jeho návštěvníci si vyzkoušeli sportovní disciplíny tradiční
i extrémní, zatančili si v různých stylech, podívali se na rallye současných i historických aut, zahráli si počítačové hry a zhlédli také oblíbené youtubery.
Na výstavišti se objevili také známí sportovci. Lidé zde potkali například hokejového brankáře Dominika Haška (na snímku), veslařského mistra světa
Ondřeje Synka, vodního slalomáře Jiřího Prskavce či moderního pětibojaře Davida Svobodu. MAFRA

Svátek slaví: Cecílie

Vzduch má vylepšit
výsadba nové zeleně
Akční plán.Má 17 opatření, a to jak dopravních, tak těch týkajících se územního plánování. Při smogové
situaci. Pomoci má především regulace automobilové dopravy i dodržování pravidel při spalování STRANA 2
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Nový plán počítá
s výsadbou zeleně
i osvětou.

Společnost Magnus Regio
uspořádala tradiční diskusi
o kvalitě ovzduší a dopravě
v Brně. Sešlo se na ní vedení
města, zástupci kraje, měst-
ských firem, neziskových or-
ganizací i nezávislí odborní-
ci. Brněnský magistrát v rám-
ci diskuse představil akční
plán pro zlepšování kvality
ovzduší.
„Akční plán má 17 opatře-

ní, a to jak dopravních, tak
těch týkajících se územního
plánování. Plán počítá napří-
klad s výsadbou liniové zele-
ně pro omezení prašnosti, ta
totiž z ulic mizí kvůli ochran-
nému pásmu veřejných sítí,“
uvedl vedoucí odboru životní-
ho prostředí Martin Vaněček.
Obsahuje také body, jakými
jsou osvěta veřejnosti nebo
úpravy podmínek pro spalo-
vání suchého rostlinnéhoma-
teriálu v otevřených ohniš-
tích. Diskutovaným tématem
byla i možnost regulace do-
pravy v době vyhlášené smo-
gové situace. Podle odborní-
ka z brněnské pobočky České-
ho hydrometeorologického
ústavu Jaroslava Rožnovské-
ho jsoumožnosti boje se smo-
gem omezené. „Přichází sem
i z polské strany, což neovliv-
níme,“ upozornil.
Jedním z důležitých opatře-

ní je podle náměstka brněn-
ského primátora Martina An-

dera přesvědčit veřejnost,
aby dodržovala pravidla při
domácím spalování. Další
možností je podle něj nabíze-
ní příspěvků na kompostéry
a řešení zateplení budov. Kro-
mě jednotlivců se podle dis-
kutérů musí do zlepšování
kvality zapojovat i firmy. Jed-
nou z těch, které se snaží do-
pady na ovzduší minimalizo-
vat, je společnost SAKO Brno.
„Do sběrného střediska ve
Slatině odvážíme odpad po
železnici a v horizontu při-
bližně dvou let plánujeme
zprovoznit další vlečku,“ po-
psala environmentální speci-
alistka společnosti Jana Suzo-
vá. Spalovna a svoz odpadů
SAKOpodle ní navíc optimali-
zuje vozový park, aby odpad
sváželo v co největším množ-
ství co nejméně vozidel.

Diskusi mezi přítomnými
vyvolalo téma nízkoemis-
ních zón. Na to, že jejich zave-
dení není tak jednoduché,
upozornil konzultant Jakub
Bucek, který má zkušenosti
se zaváděním těchto zón v
hlavním městě. „Tam jsme
netušili, jaké problémy to
může způsobit. Že když do-
pravu z centra vyloučíme,
přesune se jinam, což se ne-
bude líbit právě okolním čás-
tem,“ popsal Bucek. Odkloně-
ná auta navíc musí mít mož-
nost alternativních tras, kte-
ré zatím v Brně s nedokonče-
ným velkýmměstským okru-
hemnejsou. Podle Andera ale
nízkoemisní zóny nemusí
znamenat jen přeliv vozidel
do jiných částí. Část řidičů za-
parkuje před zónou, část jich

vůbec nevyjede. „Část může
vyměnit auto za ekologičtější
způsob dopravy, především
MHD,“ věří Ander. Nízko-
emisní zóny jsou ale mimo
objízdných tras spojeny také
s odstavnými parkovišti, kte-
rámusí být umístěna tak, aby
doprava do centra byla do-
stupná, rychlá a jednoduchá.
„Popravdě řečeno, pokud
bych měl jako jedinou alter-
nativu k autu třičtvrtěhodino-
vou jízdu městskou hromad-
nou dopravou, raději budu
stát stejnou dobu v kolonách
a zaparkuji co nejblíže to pů-
jde,“ přiznal Bucek. Stejně
jako on podle jeho názorů
uvažuje velké množství lidí.

Podle Pavla Vavřína ze spol-
ku Brno autem, který se zabý-
vá hájením práv řidičů a roz-
vojem automobilové dopra-
vy, je zavedení nízkoemis-
ních zón v současnosti ne-
smyslné. RADEK BABIČKA

PŘI PŘedložení tohoto Inzerátu sleva 10% • tato nabídka není časově omezena

• stěhování břemen bez omezení hmotnosti se speciální
manipulační technikou (dílenské stroje, trezory, klavíry)

• stěhování RD, bytů, kanceláří, firem, archivů, skladů apod.
• široký vozový park, (od 14 m3 do 50 m3)
• stěhování uměleckých a starožitných předmětů
• kompletní balící služba, dodávky kvalitního obalového

materiálu

Stěhování Staněk,V Újezdech 6a, Brno - Medlánky

mob.: 604 889 899
www.stehovanistanek.eu, e-mail: stanekbr@seznam.cz

STĚHOVÁNÍ STaNĚk
vnitRostátní i mezináRoDní a veškeRé vyklízecí pRáce

rycHle • leVNĚ • S pOjišTĚNÍm
...proběhne vždy jako laňka,
když zavoláte pana Staňka

• vyklízení všech prostor, likvidace
pozůstalostí a odpadu všeho druhu

• krátkodobé a dlouhodobé
skladování

• montáž a demontáž nábytkových
sestav

• pojištění nákladu do 10 mil.

✃✃

✃

✃

10%
SLEVA
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Nevidomí, a především je-
jich vodicí psi mají v brněn-
ských tramvajích více prosto-
ru. Nově totiž mohou ve vy-
braných vozech nastupovat
i druhými dveřmi. Na změně
spolupracoval Dopravní pod-
nik města Brna se zástupci
nevidomých. Ve většině vozů
je místo za řidičem vyhraze-
no právě pro nevidomé a han-
dicapované. V některých ty-
pech tramvají, především
u nejnovějšího typu 13T, je
však u tohoto sedadla málo
prostoru, a to hlavně pro vo-
dicí psy. U těchto vozů proto
dopravní podnik nevido-
mýmnově vyčlenil i první se-
dadlo za druhými dveřmi.
„Dáváme nevidomým mož-
nost, aby si sami vybrali, jaké
místo preferují. Nástup se
psem pro ně bude druhými
dveřmi mnohem pohodlněj-
ší. Dveře jsou širší, nástup
nízkopodlažní a prostor ko-
lem sedadla větší,“ vysvětlu-
je generální ředitel DPMBMi-
loš Havránek. Pracovníci do-
pravního podniku museli
upravit software palubního
počítače vozů a hlásiče, na-
mluvit se také musela nová
nahrávka a označit vyhraze-
ná sedadla. „Cestující na za-
stávce stiskne tlačítko vysíla-
če pro nevidomé a dostane
zpět hlášení: Tramvaj 13T,
nástup nevidomého. Sám se
rozhodne, zda nastoupí prv-
ními, nebo druhými dveřmi.
Současně dostane řidič do ka-
biny hlášku: Nástup nevido-
mého,“ popisuje fungování
vedoucí odboru řízení provo-
zu DPMB Miroslav Dressler.
Pokud se novinka osvědčí
a bude o ni ze strany nevido-
mých zájem, dojde v budouc-
nu nejspíš k rozšíření této
možnosti i do dalších typů
tramvají. BAB

Do brněnských ulic vyjela
tramvaj připomínající 150.
výročí zahájení kolejové do-
pravy ve městě, kde připadá
na rok 2019. Tramvaj KT8
bude mít vyzdobený interiér
i exteriér, uvedla v tiskové
zprávě mluvčí dopravního
podniku Barbora Lukšová.
Brno bylo v českých zemích
prvním městem, kde začala
fungovat kolejová MHD.
Koňská tramvaj vyjela

v Brně z Moravského náměs-
tí k Semilassu do tehdejšího
samostatného města Králo-
vo Pole 17. srpna 1869.
„Chceme Brňany postupně
připravovat na blížící se vý-
znamné výročí. Jedná se
o milník nejenom pro do-
pravní podnik, ale i celé
Brno. Tato tramvaj je prv-
ním počinem, po kterém bu-
dou následovat další zajíma-
vé akce,“ uvedl generální ře-
ditel dopravního podniku
Miloš Havránek. Tramvaj je
laděna do bílo-zlatých barev
amimořádný je i polep vnitř-
ní části vozu. I z toho důvo-
du byl zvolen velkokapacit-
ní vůz KT8, který má plochý
a jednoduchý interiér bez
světel a oblin. „Zvláštností je
vzorovaná podlaha, která
připomíná dřevěnou plovou-
cí podlahu,“ uvedl Havrá-
nek. V interiéru jsou také his-
torické fotografie, které při-
pomínají významné události
z dějin brněnské MHD.
Po koňské tramvaji se

v Brně začalo jezdit v roce
1886 na páru a v roce 1900
parní tramvaje nahradily
elektrické. Až mnohem poz-
ději začaly v Brně jezdit auto-
busy a trolejbusy. V Technic-
kémmuzeu v Brně jsou k vi-
dění ještě některé exponáty
z doby koňky i doby parní
tramvaje. ČTK

inzerce

Nevidomí. Mají
i druhé dveře

Tramvaj.
První u násVzduch zlepší

17 opatření
Spalujte jen to, co smíte

Jedním z důležitých opatření
je podle náměstka brněnské-
ho primátora Martina Andera
přesvědčit veřejnost, aby do-
držovala pravidla při domá-
cím spalování.

● Třeba v zahrádkových kolo-
niích je běžně k vidění mno-
ho ohnišť, na nichž lidé pálí i
jiný materiál než povolený
suchý. „Samotný zákaz ale
nic nevyřeší. Většinou jsou
to starší občané, kteří nema-
jí možnost svozu, a musíme
jim proto nabídnout alterna-
tivu,“ popsal Ander.
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Ušetříme díky no-
vým horkovodům.

Teplárny Brno, od nichž ode-
bírá teplo většina brněn-
ských domácností, zachová-
vají ceník z letošního roku. Je-
den gigajoul vyjde i nadále na
635 Kč včetně daně, a to
přesto, že cena plynu na svě-
tovém trhu v posledních mě-
sících roste.

Meziročně vzrostla cena
plynu na burze téměř o osm
procent. Nemalou položkou
vstupující do kalkulace ceny
tepla tvoří také personální ná-
klady, které se zvyšují v kon-
textu celorepublikového vý-
voje nárůstu mezd. „I přes
rostoucí ceny zemního plynu
a rostoucí personální nákla-
dy je stabilizace prodejní
ceny tepla naším dlouhodo-
býmcílem,“ říká generální ře-
ditel Tepláren Brno Petr
Fajmon. Konečnou cenu tep-

la podle něj vytváří mnoho
dílčích faktorů. Letošní pěti-
procentní snížení i stabiliza-
ce ceny pro další období jsou
dány řadou dlouhodobých
opatření, jako je optimaliza-
ce průběžného nákupu ply-
nu, neustálá modernizace
technologií a s ní související
výměna parovodů za horko-
vody či provozní úspory.

Rozsáhlý projekt přestavby
parovodů na horkovody je
součástí modernizace rozvo-
dů a napomáhá snížení ztrát
při distribuci tepla. To se pro-
mítá i do nákladů tepláren.
„Nižší ztráty tepla snižují spo-
třebu paliva a takto uspořené
náklady eliminují vliv růstu
ceny zemního plynu a přispí-
vají ke stabilizaci ceny tepla
pro naše zákazníky,“ vysvět-
luje Fajmon.
Letos Teplárny Brno v době

letní odstávky investovaly do
výměny technologií zhruba
275milionů korun. Zamoder-
ní horkovody bylo nahraze-

no více než pět kilometrů pa-
rovodů. Na trase bylo přepoje-
no 32 odběrných míst. S ná-
hradou parovodů za horkovo-
dy začaly teplárny v roce
2010. RADEK BABIČKA

MEGANE

VÝPRODEJ
skladových

vozů

renaultbrno.czAuto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia,
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 011-012, 014, e-mail: info@renaultbrno.cz

DOMOV PRO SENIORY

SLUNCE
Francouzská 16, Brno

ZAVOLEJTE! volná místa!
přijímáme žádosti o umístění v tomto domově
Nabízíme:

- bydlení v novém domě
- v jednolůžkových a dvoul. pokojích
- volnou kapacitu pro 47 seniorů
- kvalitní a chutnou celodenní stravu
- pečovatelskou službu nepřetržitě 24hod
- odborný zdravotnický personál

Kontakty:
Bc. Bernarda Vojáčková - sociální pracovnice
Tel.: 545 213 641, 545 213 564 - 8.00–15.30 h

slunce@pravonazivot.cz
www.pravonazivot.cz

Ceny tepla
zůstanou stejné

Kde se vyrábí teplo

Navštívit prostory nejmoder-
nějšího provozu Tepláren
Brno Červený mlýn lze nově
prostřednictvím virtuální
prohlídky.

● Nahlédnout můžete do
strojovny a pod kryt spalova-
cí nebo parní turbíny,
do horkovodní kotelny
a také do čerpací stanice
s horkovodními čerpadly.

● Návštěvníka prohlídkou
provedou infoboxy
s popisem jednotlivých částí
zobrazeného zařízení. Na
prohlídku se můžete vydat
na webových stránkách
www.teplarny.cz/provozy.

inzerce
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V rámci série rozhovorů s prv-
ními muži a dámami brněn-
ských městských částí jsme
tentokrát zamířili do Jundro-
va. Na otázky nám odpovída-
la místní starostka Ivana Faj-
norová.

Jaké projekty jsou
v Jundrově nejzásadnější
pro aktuální volební obdo-
bí a jak to momentálně
vypadá s jejich realizací?
V roce 2018 nás čekají dva

velké zásahy do veřejného
prostoru, a sice výměna za-
stávkového přístřešku na ko-
nečné MHD na Optátově ulici
za nový, atypický, zkonstruo-
vaný namíru danému prosto-
ru tak, aby zapadl do širšího
kontextu s návazností na celé
okolí, s jehož úpravou celý
projekt počítá. Měl by vznik-
noutmoderní, zcela bezbarié-
rový prostor. Druhá zásadní
akce, kterou pro příští rok
připravujeme, je úprava ná-
břeží u mostu na Veslařské
ulici na prostor vstřícný
k jeho každodennímu užívá-
ní, což zahrnuje přístup
k řece, odpočinkový mobiliář
či velké plovoucí molo.

Brněnští zastupitelé ne-
dávno rozhodli, že rozdělí
mezi městské části navíc
téměř 70 milionů korun.
Kolik z této částky poputu-
je do Jundrova a na co
konkrétně budou peníze
použity?
Do jundrovského rozpočtu

by mělo z města připutovat
nad rámec standardních dota-
cí přibližně 9,1 milionu ko-
run. Kromě realizace výše

zmíněných projektů je využi-
jeme ještě na podporu zatep-
lení obvodového pláště budo-
vy mateřské školy.

Jak si Jundrov stojí co do
počtu míst pro děti v ma-
teřských školách?
V naší městské části máme

jednu mateřskou školu a její
kapacita je pro potřeby míst-
ních dětí dostatečná.

Brno se v poslední době
potýká s nedostatkem

bytů. Jak je to s dostupnos-
tí bydlení v Jundrově?
Ani Jundrov v tomto není

výjimkou a dlouhodobě se po-
týkáme s přebytkem poptáv-
ky nad nabídkou. Městská
část má svěřených 165 bytů
a v pořadníku žadatelů o je-
jich pronájem bývá standard-
ně kolem šedesáti žádostí.

Brno prozatím odložilo
plán na zavedení rezident-
ního parkování. Jak se
k rezidentnímu parkování

stavíte vy? Má Jundrov
také problémové oblasti,
v nichž je parkování pro
místní složité?
Rezidentní parkování

v Jundrově zavést zatím ne-
hodláme. To ovšemnezname-
ná, že se v Jundrově parkuje
snadno. Není to způsobeno
tím, že by zde odstavovali svá
vozidla studenti, ani zde ne-
mámekancelářské či průmys-
lové objekty, které by běžná
parkovací místa zaplňovaly.
Je to způsobeno spíše tím, že
v sedmdesátých letech, kdy
se stavěla v Jundrově panelo-
vá sídliště, mělo automobil
jen pár rodin, zatímco dnes si
může auto koupit téměř kaž-
dý. Jejich počet se tak zmno-
honásobil. V lokalitě, která
má problémnejvětší, plánuje-
me stavbu parkovacího
domu a vytvoření dalších, no-
vých parkovacích míst.

Jaká jsou vaše
oblíbená místa v Jundro-
vě?
Jsem místní rodačka, po-

cházím ze starého jundrov-
ského rodu, takže mám
k této lokalitě velmi blízký
vztah. Nejraději mám řeku
Svratku, která tudy protéká
a do níž se chodím v létě kou-
pat, a blízký les, který mám
téměř za domem. A to je prá-
vě to, co je na Jundrově pří-
jemné – žijeme v přírodě,
a přitom centrumměsta je ve-
řejnou dopravou vzdáleno ne-
celých dvacet minut.

Pracovní obuv, oděvy a pomůcky
Brno, Koliště 49 www.kars-brno.cz

601 571 821

Půjčky
5.000,– až 50.000,–

Nejvýhodnější podmínky • Měsíční
splátky • Bez skrytých poplatků

HLEDEjTE LEVNĚjŠÍ ŘEŠENÍ

HLEDámE obcHoDNÍ zásTuPcE
Pro brNo a okoLÍ, bLaNsko

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Sportovní kluby v Brně dosta-
nou příští rok odměsta 40mi-
lionů korun na investice do
sportovišť. „O peníze budou
moct žádat od půli prosince
do půli ledna,“ řekl náměs-
tek primátora Petr Hladík.
Podle něj město dříve dávalo
na investice pár milionů ko-
run, letos rozdělilo 40 milio-
nů. Kluby se musí podílet
částkou ve výši 20 procent
a projekt uskutečnit v příš-
tím roce.

Čtyřicetimilionová podpo-
ra klubům na investice do
sportovišť je součástí návrhu
rozpočtu na rok 2018. Rozpo-
čet bude schvalovat prosinco-
vé zastupitelstvo. Dotace na
sportoviště by zastupitelé
mohli schvalovat na konci led-
na. „Jsou to dotace pro malé
kluby. Mohou mezi nimi být
fotbalisté, basketbalisté, ale
dotknout se mohou i orloven
a sokoloven. Podmínkou je,
aby daný klub sportoviště
vlastnil,“ uvedl Hladík.
Letos město peníze rozděli-

lo zhruba mezi třicítku klu-
bů. Dostaly od stovek tisíc až
po jednotky milionů korun.
„Peníze je možné použít tře-
ba na umělý trávník fotbalis-
tů, na zázemí jako šatny
nebo toalety, ale i na tribu-
ny,“ vyjmenoval Hladík.
Novinkou pro příští rok

bude, že kluby budou moct
požádat kromě peněz na sa-
motnou investici i o peníze
na vypracování projektové
dokumentace. Peníze takmo-
hou dostat jak na projekt, tak
na jeho realizaci. ČTK Ivana Fajnorová MČ JUNDROV

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

40milionů.
Sportovní kluby
dostanou peníze 5+1 otázka

pro starostku:
Jundrov

inzerce
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Gauguin, Rodin
a Lumierové.
Festival francouz-
ských filmů začíná
už zítra.

Festival francouzských filmů
nabídne v Brně během šesti
dnů 16 snímků. Filmoví fa-
noušci se mohou od zítřka do
29. listopadu těšit například
na dokument o bratrech Lu-
mierových, životopisné filmy
o významných francouz-
ských umělcích, drama Ma-
dam služebná s Harveym Kei-
telem a Toni Collette nebo na
animák Můj život Cuketky.

„Filmy na festival vybírá-
me společně s distribučními
společnosti. Letos se nám po-
dařilo během výjimečné spo-
lupráce se sedmi distributory

zajistit 16 předpremiérových
titulů. Mezi nimi filmy, které
byly uvedeny na festivalu
v Cannes, a další snímky vyso-
ce hodnocené odbornou kriti-
kou i diváky,“ říká projekto-
vá manažerka festivalu Anna
Mitéranová.
Všechny projekce hostí

kino Scala, nejvíce filmů je
na programu v sobotu, kdy
první promítání začíná ve
dvě odpoledne a poslední až
v jedenáct večer. Zítra odstar-
tuje filmový festival symbolic-
ky dokument Bratři Lumiero-
vé. Právě oni totiž v roce 1895
představili svůj vynález – ki-
nematograf, který odstarto-
val filmovou éru. Stáli také
u zrodu filmařského umění.
Snímek vracející se k počát-
kům filmového průmyslu di-
vákům představí záběry ze
zhruba stovky restaurova-
ných filmů od světoznámých
hitů po zapadlé skvosty.

Rodiče s dětmi by si neměli
nechat ujít animovaný sní-
mek Můj život Cuketky. Ten
vypráví příběh desetiletého
chlapce, který se po smrtima-
minky dostane do dětského
domova, kde začíná novou ka-
pitolu svého života. Na první
pohled pesimistická zápletka
se postupně rozvíjí do něžné-
ho a veselého příběhu vhod-
ného pro celou rodinu. Ostat-
ně film posbíral ceny kritiky
či diváků nejen ve Francii, ale
i na festivalech ve španěl-
ském San Sebastianu, na ně-
meckém Berlinale či v Brati-
slavě.
V programu se setkávají

také dva filmy o výrazných
francouzských umělcích
19. století – sochaři Augustu
Rodinovi a malíři Paulu Gau-
guinovi.
Vstupenky lze koupit na

webukinoscala.cz či v poklad-
ně kina. RADEK BABIČKA

Brněnské HaDivadlo připravuje jako
svou první premiéru sezony součas-
nou interpretaci dramatu Eyolf.
Málo hraný text severského klasika
Henrika Ibsena režíruje umělecký
šéf souboru Ivan Buraj. Premiéra
bude ve čtvrtek a HaDivadlo tak zahá-
jí dramaturgický cyklus Věčný ná-
vrat – Krize budoucnosti.
Eyolf je psychologická tragédie,

v níž rodinu zasáhne smrt dítěte.
Hlavní postavy prochází vývojem,
který souvisí s rozpadem jejich dosa-
vadních hodnot a směřuje k očištění.
„Jde o rozhlédnutí, jakkoli ztěžklé,

kolem sebe: do prostoru,mimo vyčle-
něné horizonty vlastního domu, uza-
vřené společnosti, zapouzdřené bub-
liny. Apelem současného umělce in-
telektuála, jakým je i Alfréd Allmers,
hlavní postava hry, je tyto bariéry od-
hodit, uvidět druhého – a pomoci.
Nebo aspoň najít v sobě tumožnost,“
uvedl dramaturg Matěj Nytra.
Allmerse hraje hostující Matěj Ne-

chvátal, jehomanželku Lucie Andělo-
vá. Tajemnou Krysařku ztvárníMarie
Ludvíková. Roli Eyolfa dostal Anto-
nín Šitavanc, osmiletý vnuk Ludvíko-
vé. ČTK

Můj život Cuketky

Gauguin 2x FFF

věřím, že politic
i

musí skládat úč
ty.

můj první rok

v senátu.

Jiří Dušek

sledujte moji práci | www.rozumdosenatu.cz

Koordinuji vzdělávací aktivity
v celém našem kraji.

Zabránil jsem další byrokracii
zatěžující podnikatele.

Rozjel jsem projekt
Prvňáčci v říši vědy.

Připravuji nový program
na podporu malých firem.

Souhlasil jsem se zákazem
liščích a norčích farem.

senátor jižní části Brna

Henrik Ibsen

Autor tvořil ve druhé polovině
19. století a je asi nejznámějším před-
stavitelem severské dramatiky.

● Patří k nejhranějším světovým
autorům. Brněnské scény nejsou
výjimkou.

● HaDivadlo v roce 2015 nastudovalo
jeho Stavitele Solnesse.

● V roce 2013 ve Studiu Marta hráli Pee-
ra Gynta a v Redutě Noru, letos Národ-
ní divadlo Brno nasadilo Paní z moře.

Během jednoho týdne
bude k vidění 16 snímků

HaDivadlo.
První premiéra
bude Ibsen

Málo uváděné dílo

2
Ibsenův pozdní text se v Česku
dosud hrál jen dvakrát, v obou
případech v Praze a pod zdrobnělým
názvem Eyolfek. V roce 1995 jej
nastudovali v Divadle v Řeznické,
v roce 2013 v Dlouhé.

inzerce
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Kouzelný svět počítačových her.
Tak se jmenuje zimní výstava Muzea
města Brna na hradě Špilberku,
která dokáže, že počítačové hry ne-
musí být násilné, ale že mohou být
i pohádkově krásné a dokonce chyt-
ré a zapeklité. Osloví malé i větší
děti, ale i hravé dospěláky. Začne
23. listopadu. A v sobotu 9. prosince
ji dokonce doprovodí akce Hravé
Vánoce na Špilberku s rozpustilým
Chuchlem.

Na počítačové hry na výstavu?
Samozřejmě. Jejich vizuální stránky
jsou novodobým výtvarným feno-
ménem, který si zaslouží pozornost.
Muzeum města Brna představí práci
tří českých studií, které produkují
výjimečné počítačové hry. Z dílen
studií Amanita, Paperash a Hango-
nit nepochází akční střílečky,
ale naopak hry plné zapeklitých
hlavolamů v nádherně ztvárněných
pohádkových světech. Návštěvníci si
prohlédnou obrázky ze hry Samorost
3 od studia Amanita, Rememoried
od studia Hangonit nebo Dark Train
od studia Paperash. Uvidí v nich
roztodivná zákoutí i hluboké lesy.
V předpremiéře se představí nová
hra Chuchel, kterou studio Amanita
uvede až v roce 2018. Řádí v ní malý
poťouchlý Chuchel, který pobaví děti
i dospělé.

Výstava naŠpilberku bude rozhodně

Poťouchlé postavičky.
Míří z PCher na Špilberk

hravá: zmíněné hry si návštěvníci bu-
doumoci zahrát, ale krom toho je čeká
i plno hříček mimo virtuální realitu.
Projdou se třeba obřím bludištěm
nebo si zkusí poradit s hravými úko-
ly. Výstava bude i poučná – dá totiž
nahlédnout do zákulisí vzniku her.
Návštěvníci uvidí skici i modely, podle
nichž pak výtvarníci a programátoři
vytvářejí jejich propracované vizuální
prostředí. To vše bude k vidění od 23.
listopadu.

Rozpustilý Chuchel se předvede
také na Hravých Vánocích
na Špilberku v sobotu 9. prosince.
Tradiční adventní akce pro děti
doprovodí právě tuhle výstavu.
Kromě ní si lidé užijí i jarmark, diva-
délka, dílničky, fotoateliér a hlavně
vánoční strom přímo na nádvoří hra-
du. Více na www.spilberk.cz.

Rozloučení s Palácem šlechtičen
Palác šlechtičen v Kobližné ulici

v Brně se s koncem listopadu uzavře
veřejnosti. Důvodem je plánovaná
rekonstrukce a vybudování nových
stálých expozicí Loutkářské umění
a Tradiční kultura na Moravě v zr-
cadle času, financovaných z pro-
jektu IROP.

Slavnostní rozlučka bude v pátek
1. prosince 2017 od 17 do 22 hodin
a živo bude ve všech prostorách
paláce. Děti i dospělí zažijí bo-
hatý program. Od tvořivých dí-
len s vánoční tématikou pro děti,
ve kterých budou vyrábět figur-
ky do betléma, vánoční ozdoby,
nebo zdobit perníčky, až třeba
po výlet pro odvážné do podzemí
s otevřeným strašidelným skle-
pením. A protože součástí bu-
doucích stálých expozicí bude
i loutkářská prezentace, ochutnají
návštěvníci atmosféru loutkového
divadla. K vyzkoušení budou velké
marionety a připraveno je i malé
divadelní představení.

Po celou dobu budou přístupné
všechny výstavy Paláce šlechtičen,
a to „Venuše - fotografie Jindřicha
Štreita“, které dokumentují sy-
rovost života na Bruntálsku v 80.
letech minulého století, obrazy
světoznámého ukrajinského
malíře Ivana Marchuka – „Hledání
pravdy“ a ukázky prací studentů
VOŠ oděvního designu inspirované
folklorem.

Naposledy!…Znovuaž za 2 roky
V kapli paláce se určitě bu-

dou vyjímat modely návrhářky
a designérky Liběny Rochové,
při jejichž tvorbě se inspirovala
tradičním lidovým oděvem ze
sbírek Etnografického ústavu MZM
a také tradičními technikami je-
jich výroby.

Druhé patro bude v tento večer
patřit výuce tanců. Pod vedením
Slováckého krúžku se bude možné
vyzkoušet si některé variace li-
dových tanců a mistři tance naučí
argentinské tango.

Ovšem za vrchol večera lze zcela
jistě považovat módní přehlídku.
Jednak proto, že uvede originální
modely ze sbírek lidového textilu
uloženého v Etnografickém ústavu
MZM, ale především proto, že se
role modelů a modelek ujmou sa-
motní zaměstnanci této paměťové
instituce.
O hudební doprovod se post-

arají Slovácký krúžek a LH
Metošé. Celým programem
bude provázet Tonda Kala.
Využijte jedinečnou příležitost
k návštěvě celého paláce a ná-
kupu vánočních dárků v podobě
zajímavých balíčků pro děti
i dospělé. V nabídce budou
dárkové vstupenky na celý rok,
autentické suvenýry nebo knihy.

Palác šlechtičen, Kobližná 1,
Brno, 1. prosince 2017 od 17 do 22
hodin. www.mzm.cz

1. 12. 2017
od17–do 22

Naposledy !
.... znovu až
za dva roky
Palác Šlechtičen, Kobližná 1, Brno

Palác šlechtičen bude dva roky pro veřejnost
uzavřen z důvodu rekonstrukce a budování
nových stálých expozicí Loutkářské umění

a Tradiční kultura na Moravě

Program
- Dětská dílna, výroba vánočních

figurek do betlému a vánočních
ozdob, zdobení perníčků

- Strašidelné sklepení
- Ukázka marionet
- Výuka argentinského tanga

a lidových tanců
- Komentovaná prohlídka výstavy
Venuše – fotografie Jindřicha
Štreita

- Módní přehlídka ze sbírek
textilu Etnografického ústavu
Moravského zemského muzea

- Hudební doprovod Lidová
hudba Metošé a Slovácký krúžek

Programem provede moderátor
Tonda Kala. Vstupné 20 Kč, děti
do 15 let zdarma.
www.mzm.cz
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Přemýšlíte, jak a kde oslavit
narozeniny svých dětí tak,
aby vámnezbourali byt či
dům? Uspořádejte jim
oslavu v Šaškárně
v Řečkovicích.
O vše se posta-
rají: výzdoba,
ob č e r s t ven í ,
zá-bava, ...
Stačí se s vy-

braným termí-
nem obrátit
na email sas-
karna@saskar -
na.cz a domluvit
vše potřebné.
Oslavu je možné

objednat od minimál-
ního počtu 5 dětí a výzdobu
jak chlapeckou, dívčí nebo neu-
trální.
Šaškárna nabízí čerstvě

upečenou pizzu, další dobroty
a samozřejmě nealko i alko ná-
poje různých chutí a druhů. Navíc
je možné si na oslavu přiobjednat
obložené mísy (masové či sýrové),
chlebíčky a ovoce. V případě zájmu
pak umí Šaškárna zorganizovat
malování na obličej.

V rámci NAROZENINOVÉHO BA-
LÍČKU je možné přinést si vlastní
dort, kdy veškeré poplatky za ser-
vis okolo “dortovného” jsou v něm
již započteny (balíček k nahlédnutí
na www.saskarna.cz/oslavy/ ).

Proč oslavu zrovna v Šaškárně?
Ve srovnání s obdobnými cen-

try vyniká Šaškárna
hned v několika
ohledech, a to kvali-
tou a bezpečností
atrakcí od českého
výrobce, přehled-
ností prostoru,
v ý b o r n ý m
občer s t ven ím
bez smažené
kuchyně a také
velmi příznivou
cenou. Celý pros-
tor je navíc šikovně

koncipován tak,
abyste o pohybu svých

ratolestí měli dokonalý
přehled, ať už se proplétají

překážkovým labyrintem, sviští z to-
bogánu nebo obří skluzavky, šlapou
do pedálů na motokárové dráze,
zkouší svou mušku na elektronické
střelnici či dovádějí v koutku pro
nejmenší do tří let. Díky kvalitě
provedení si navíc všechny atrakce
můžete užít s nimi.

Adresa:
Novoměstská 1C, Brno Řečkovice
Web: www.saskarna.cz
FB: šaškárna
rezervace narozenin pouze
emailem: saskarna@saskarna.cz
Otevírací doba:
po, út, st, pá 14 – 19 hod.
čt, so, ne 10 – 19 hod.

Oslava narozenin v Šaškárně

VSTUPENKY NA
WWW.JAZZFESTBRNO.CZ

A V BĚŽNÝCH PŘEDPRODEJÍCH

Ještě pár týdnů zbývá na letos po-
slední návštěvu Hvězdárny a plane-
tária Brno. Navíc díky ní snadno
uniknete ze stále narůstajícího
vánočního shonu. Vždyť stačí
nasednout na „čtyřku“ a dojet
na náměstí Míru, kousek pod vr-
chol Kraví hory.
A bude na co se koukat! Malé

kosmoplavce jistě potěší Robin-
sonka – velký dobrodružný příběh
odehrávající se na povrchu našeho
vesmírného souseda. Prožijte spolu
s hlavní hrdinkou Sárou a jejími
průvodci jedinečné dobrodružství
na staré měsíční základně u Had-
leyho brázdy, kde před více než
sto roky přistála výprava Apollo
15. Podaří se trosečnici zpro-
voznit starou základnu? Pomůže
jí dobrosrdečný robůtek 54-L
50-G přezdívaný Labi, jinak také
vášnivý zahradník? A nezkazí celý
plán na záchranu až nepříjemně
zvědavý H-Ugo?
Pokud máte starší děti nebo se

řadíte mezi dospěláky, pak je tu
představení Rychleji než světlo.
Touha cestovat do neznámých
dálek, tam daleko za viditelný
obzor, je stejně stará jako lid-
stvo. Počátkem třetího tisíciletí
se přitom objevil nový, téměř
nedosažitelný horizont. Pozemští
vědci jsou přesvědčeni, že je naše
Galaxie vyplněna řadou plane-
tárních soustav, včetně několika
miliard hvězd podobných Slunci

Hvězdárna a planetáriumBrnopřed koncem rokufinišuje

s planetami podobnými Zemi. As-
tronomové se snaží nalézt obytné
světy, včetně takových, které by
mohly existovat v okolí našeho
Slunce. Ale jestli je najdeme, jak se
tam dostaneme? Jak dlouho potrvá
cesta? Jaké rakety by mohly jed-
noho dne dobýt tyto vzdálené pros-
tory? Budou rychlejší než světlo?!
Je to všechno? Nikoli. První pros-

incové dny můžete na Hvězdárně
a planetáriu Brno potkat Mikuláše.
Zdejší Říšemlhovin se totiž dočasně
promění v peklo, ze kterého nebes-
kým výtahem vyjedete za anděly
do nebes. A ve čtvrtek 21. prosince
zažijete Svátek světla, na počest
našeho Slunce. Více co? Nejlepší
bude, když kliknete na www.hvez-
darna.cz a přesvědčíte se sami!
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Na Vánoce zavíra-
jí, ale o Silvestra je
letos větší zájem.

Zatímco v předchozích le-
tech měly některé hotely na
jižní Moravě v půlce listopa-
du ještě část kapacity pro sil-
vestrovské pobyty volnou, le-
tos se zaplnily rychleji. Napří-
klad v hotelu Skalní mlýn
v Moravském krasu už měli
vyprodáno na konci září. Jeli-
kož jižní Morava nemůže na-
bídnout v prosinci hory a ob-
vykle ani sníh, lákají hosty
na silvestrovskou večeři a ně-
kolikahodinovou zábavu, kte-
rá bývá součástí ubytovacích
balíčků. Na Vánoce stále drti-
vá většina zavírá.
„Zájem přijet k Punkevním

jeskyním byl letos tak velký,
že jsme jednu skupinu zahra-
ničních turistů museli pře-
směrovat do Brna. Takže

u nás budou komplet rakouš-
tí hosté,“ řekl ředitel hotelu
Skalnímlýn Zdeněk Kozman.
Dříve přitom ještě nechávali
místa volná pro individuální
rezervace. Cizinci převládají
na přelomu roku často i v br-
něnských hotelech. Obvykle
jde o turisty z Německa, kteří

jezdí trávit konec roku do
Česka či přímo do Brna opa-
kovaně. Často jde o starší lidi,
které vozí cestovní kancelá-
ře. Což potvrzuje i Kozman:
„Stráví u nás čtyři noci a nabí-
zíme jim program s návště-
vou jeskyní, vinného sklíp-
ku, Kroměříže či Mikulova.“

Spíše česká klientela se hlá-
sí například do brněnského
hotelu Maximus Resort u Br-
něnské přehrady, který je vý-
jimečný velkým saunovým
komplexem. „Balíček nabízí-
me pro jednu až pět nocí
s wellnessem, večeří i sil-
vestrovským programem. Na
něj máme k dispozici 160
míst a v případě velkého zá-
jmu je možné kapacitu ještě
navýšit. Lidé si mohou objed-
nat i silvestrovský balíček
bez ubytování,“ uvedla Tere-
za Kadlecová z oddělení mar-
ketingu. Vyprodáno sice ho-
tel nemá, ale zájem je velký.
Podle hoteliérů je zřejmé,

že lidé mají peníze, které
rádi utrácejí při trávení volné-
ho času.
Zatímco na Silvestra regis-

trují hotely velký zájem, přes
vánoční svátky ubytovací
část a často celý provoz zaví-
rají. „Nemáme tu hory, na
Skalnímmlýně není ani well-
ness, který se teprve chystá-

me budovat... Nemáme tak
lidi na co nalákat. I když kdy-
si k nám jezdila pravidelně
skupina z Anglie,“ řekl Koz-
man.
I brněnské hotely často

ubytování přes vánoční svát-
ky zavírají či omezují. Jen ně-
které zvou na štědrovečerní
večeři, dlouhodobě je to Ho-
tel International. Na Štědrý
večer a 23. prosince je zavře-
ná lůžková část i v hotelu Ma-
ximus Resort, poslední den
před Vánocemi však nechává
otevřený wellness. Na jižní
Moravě se tak tradičně vymy-
ká svátečnímu obyčeji Hotel
Savannah v Hatích u Znojma.
Nabízí od 21. do 26. prosince
balíček na dvě noci, který za-
hrnuje vedle ubytování i dva
dny s vánoční polopenzí
a možnost návštěvy well-
nessu. Podle Hotelu Savan-
nah nabídka míří na ty, kteří
si chtějí užít vánoční svátky
v klidu mimo domov a neru-
šeně relaxovat. ČTK

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední světové
dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků hledá do svého týmu

vhodné kandidáty / kandidátky na pozici

DĚLNICE
VE ZDRAVOTNICKÉ VÝROBĚ

www.Lohmann-Rauscher.cz

Náplň práce:
■ ruční balení zdravotnických
komponentů do operačních setů

■ obsluha balících strojů

Požadujeme:
■ manuální zručnost
■ pečlivost
■ odpovědnost

Máte-li zájem o nabízenou pozici, neváhejte a kontakujte nás na emailu:
lucie.mueller@cz.lrmed.com nebo na tel. čísle +420 544 425 614,

ale také na adrese Lohmann & Rauscher, s.r.o.,
Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

Nabízíme:
■ zázemí prosperující mezinárodní
společnosti

■ pracovní poměr na dobu neurčitou
■ čisté pracovní prostředí
■ dvousměnný provoz
■ nástup možný ihned nebo dohodou

■ 3 dny dovolené navíc
■ dotované stravování
■ firemní akce a benefity
■ kooperativní prémie
■ příplatky ke mzdě nad zákonnou výši
■ věrnostní odměny

Místo výkonu práce: Slavkov u Brna

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední světové
dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků hledá do svého týmu

vhodné kandidáty / kandidátky na pozici

REFERENT / KA VEDENÍ VÝROBY

www.Lohmann-Rauscher.cz

Co Vás na pracovní pozici očekává:
■ spolupráce při plnění stanovených
výrobních cílů

■ odpovědnost za dodržování termínů
a zajištění řádného průběhu projektů

■ zaměření na neustále zlepšování
a optimalizaci ve smyslu Kaizen

■ úzká spolupráce s ostatními
odděleními

■ příprava výrobních podkladů
a reporting

■ provozně – organizační činnosti

Máte-li zájem o nabízenou pozici, neváhejte a kontakujte nás na emailu:
Marta.Loefflerova@cz.LRMed.com nebo na tel. čísle +420 544 425 632,

na mobilu +420 739 529 558, ale také na adrese Lohmann & Rauscher, s.r.o.,
Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

Co by Vám nemělo chybět:
■ min. SŠ vzdělání
■ praxe ve výrobním prostředí výhodou
■ znalost MS Office na pokročilé úrovni,
znalost SAP výhodou

■ pokročilá znalost NJ nebo AJ
■ samostatnost, pečlivost, rozhodnost,
odpovědnost

Co Vám můžeme nabídnout:
■ zázemí prosperující mezinárodní
společnosti

■ čisté pracovní prostředí
■ jednosměnný provoz
■ nástup možný ihned nebo dohodou

■ 3 dny dovolené navíc
■ dotované stravování
■ firemní akce a benefity
■ příplatky nad zákonnou výši
■ věrnostní odměny

Místo výkonu práce: Slavkov u Brna

Hoteliéři si připravili různé balíčky. MAFRA

inzerce

Část hotelů na jižní Moravě
už hlásí na Silvestra plno
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Majitelé provozů
věří, že si jejich
pivo odbyt najde.

Do roku 2015 ve městě se
zhruba osmi tisíci obyvateli
nebyl žádný minipivovar,
nyní už jsou zde tři. Další při-
bývají i v okolí. Na jižní Mora-
vě je nyní kolem padesátky
minipivovarů, v Tišnově je
hustota těchto provozů na
hlavu patrně nejvyšší.
Jako první přesně před dvě-

ma lety vznikl v Tišnově Pivo-
var Tišnov. Jeho ředitel a vrch-
ní sládek Petr Peška tvrdí, že
jeho provoz vaří prakticky na
maximuma problémy s odby-
tem nemá.
„Náš výstav letos bude cca

1500 hektolitrů, a kdyby byl
výstav obou dalšíchminipivo-
varů obdobný, pak pokryjí
zhruba třetinu spotřeby lidí
ve městě. Tedy to, jestli mini-

pivovary ustojí svou existen-
ci, nezávisí na odběru Tišno-
va a o nějakém konkuren-
čním boji nemůže být řeč,“
uvedl Peška.

Podle něj je problém spíš
v tom, že naprostá většina re-
staurací v Tišnově je pod
smlouvami s velkými pivova-
ry a nemohou čepovat jiná
piva. „My nyní dodáváme
pivo do dvou restaurací, které
čepují především naše pivo,
a spotřeba v Tišnově je jen zlo-
mek naší produkce. Většinu
tvoří restaurace v Brně a okolí
a naší vlajkovou lodí je pivní
bar Na Stojáka v Brně. Celko-
vě máme asi 15 stálých odbě-
ratelů,“ uvedl Peška.

Ten představil tišnovské
pivo poprvé 11. listopadu
2015. Zhruba ve stejné době
vznikl Pivovar Květnice a kon-
cem loňského roku se přidal
Pivovar Grádo. „Zřejmě více
subjektů mělo pocit, že by si
Tišnov zasloužil pivovar. My
máme sídlo v Předklášteří

a snažíme se navázat na tradi-
ci pivovaru, který zde měl
dlouhou tradici. Vzhledem
k tomu, že v Předklášteří ne-
byl vhodný prostor, máme
provoz ve dva kilometry vzdá-
leném Tišnově,“ uvedl Milo-
slav Polák z Květnice.

Také podle něj Tišnov zna-
mená pro pivovar jen malou
část odbytu. „Dobře funguje
prodej koncovým zákazní-
kům z Tišnova a okolí. Odbyt
do restaurací je spíše Brno
a okolí,“ uvedl Polák. Jeho
provoz se chce odlišit chutí,
která je prý u větších pivova-
rů stále více unifikovaná, pře-
devším kvůli tlaku na snížení
výrobních nákladů.
„Jako minipivovar si může-

me dovolit dodržet tradiční
postupy při výrobě řemesl-
ných piv z kvalitních suro-
vin. Taktéž relativně malé
množství jedné várky dovolu-
je větší volnost při experi-
mentování s různými druhy
sladů a chmele,“ uvedl Polák.

Pivo vaří od loňského jara
v Tišnově u letního kina, v bu-
dově bývalé sauny pronajaté
od města. Investice spočívaly
v úpravě značně zanedba-
ných prostor a pořízení kvalit-
ní technologie. „Vlastní re-
stauraci nemáme, ale dodává-
me pivo do dvou místních
partnerských restauračních
provozů, kde si je mohou

místní obyvatelé pravidelně
dopřávat,“ uvedl Polák. Kon-
kurenci tišnovských minipi-
vovarů už pociťuje i tradiční
značka Kvasar z blízkých Sen-
tic. Rodina Veselých doma va-
řila 25 let, nyní se přesouvá
v rámci obce na jiné místo,
kde má nové prostory. Růst
odbytu ale nečeká, také vzhle-
dem ke konkurenci. ČTK

Společnost ČEGAN s.r.o. je přední světový výrobce stabilizace štěrkových
povrchů, výrobce plastových dílů a plastových dílů pokovených ve vakuu.
Vyvážíme zejména do států západní Evropy, dále i do států jako je Japonsko,
JAR, Nový Zéland.

HLEDÁME

Operátory pokovovacího zařízení
Operátory vstřikovacích lisů
Uklízečka (8 hodin, ranní směna)
pozice jsou vhodné i pro OZP

www.cegan.cz

Požadujeme
• vyučení příp. se základním vzděláním zaučíme
• praxe v oboru výhodou
• práci v nepřetržitém provozu - 12 h směny
• samostatnost, spolehlivost a pečlivost
• 2x ráno, 2x noc, 4 dny volné - poté stejný cyklus (pouze pro pozice operátorů)

Náplň práce - operátor
• příprava a zajištění materiálu na pracovišti pro předběžnou výrobu (obalový a jiný pomocný
materiál)

• obsluha přidělených strojů a zařízení včetně jejich udržování v čistém stavu
• kontrola správného zavěšení
• vkládání plastových dílů do pokovovacího zařízení
• vyjímání plastových dílů z pokovovacího zařízení
• vzhledová kontrola pokovených dílů
• značení a balení dle balícího předpisu

Ke všem pozicím nabízíme
• závodní stravování nebo stravenky
• 25 dní dovolené po 1 roce zaměstnání
• perspektivní a stabilní zaměstnání
• odpovídající mzdové ohodnocení
• Operátor pokovovacího zařízení - až 23 000 Kč hrubého včetně příplatků
• Operátor vstřikovacích lisů - až 21 000 Kč hrubého včetně příplatků
• Uklízečka - 95,- Kč/hod
• čisté pracovní prostředí, iontové nápoje v létě
• nástup možný ihned nebo dle dohody
• místo výkonu práce: Husova 1693/35, Šlapanice

Životopis zasílejte na:
kornelie.mlcouchova@cegan.cz

tel.: +420 775 884 413

Budova pivovaru Tišnov ČTK

Ředitel a vrchní sládek pivovaru Tišnov Petr Peška ČTK

Operátor ve výrob
P edpoklady:

- manuální zručnost, pečlivost
- týmovou spolupráci
- ochotu pracovat na směny

Nabízíme:
- př ůstu
-
- č č ř
-
- ů
- zamě

Pracovat pro ty nejlepší!

U Vleč
řice

inzerce

V Tišnově vznikly za dva
roky hned tři minipivovary



www.metro.cz BRNO XXL středa 22. listopadu 2017 10

Na železniční trati mezi Br-
nem a Prahou se od 10. pro-
since zvýší provoz. Soukro-
mý dopravce RegioJet totiž
nasadí nové spoje. Místo sou-
časných tří párů vlaků jich
bude mezi Brnem a Prahou
provozovat devět, v červnu
byměl přibýt ještě desátý.
První spoj bude z Brna vy-

jíždět o hodinu dříve než
v současnosti, tedy v 5.03 ho-
din. Na brněnské cestující če-
kají při cestě ranním spojem
do Prahy tři nové zastávky,
které potěší obyvatele okol-
ních měst.
„Ranní vlak bude zastavo-

vat také v Adamově, Blansku,
Letovicích a Svitavách. Stejně
tak večerní spoj v opačném
směru,“ prozrazuje mluvčí
RegioJetu Aleš Ondrůj. Dva
z devíti spojů RegioJetu bu-
dou obsluhovat pouze trasu
Brno–Praha, čtyři pojedou až
do Vídně a tři do Bratislavy.
Soukromý dopravce naopak
ruší vlakové spojení Brna
s Hodonínem. Změnu cen Re-
gioJet neplánuje.
Zato České dráhy s platnos-

tí nových jízdních řádů změ-
nu ceníku teprve připravují.
Konkrétní podobu hodlají
zveřejnit v nejbližších
dnech, podrobnosti o změ-
nách v regionálním jízdním
řádu prozradí už tradičně až

na přelomu listopadu a pro-
since.

Už nyní však národní do-
pravce uvedl, že v rámci nové-
ho jízdního řádu semohou tě-
šit na rychlejší cestování pasa-
žéři na trase Hodonín–Brno.

„Cesta z Hodonína do Brna
bude nově trvat jen 56 mi-
nut, tedy o deset minut méně
než nyní. V opačném směru
se zrychlí o sedm minut, na
celkových 57minut. Obyvate-
lé Hodonína tak při pravidel-

ném dojíždění do Brna za tý-
den ušetří na cestování
téměř hodinu a půl svého
času,“ počítá člen představen-
stva Českých drah odpověd-
ný za osobní dopravu Michal
Štěpán. Nové spoje vypraví
České dráhy také směrem na
Břeclav, kam pojedou přímé
vlaky s odjezdy z Prahy
v 19.51 a 21.09. První ranní
spoj z Břeclavi do Prahy poje-
de o hodinu dříve než teď, už
v 5.07 hodin. RADEK BABIČKA

Služba zajišťuje
přepravu senio-
rům a tělesně po-
stiženým například
k lékaři nebo na
úřady.

Jedno auto odvozí měsíčně
asi 300 lidí za poplatek 50 ko-
run za cestu. Kvůli velkému
zájmu město přidalo službě
jeden vůz už letos v červnu,
kdy se tak počet vozů zvýšil
ze dvou na tři. Náklady na
provoz jednoho auta přesahu-
jí milion korun ročně.
„V červnu jsme pořídili tře-

tí vozidlo. Procento neuspo-
kojených hovorů se nám sní-
žilo a v průměru jsme přepra-
vili o 250 až 300 lidí více.
Služba je velmi úspěšná a ze
statistik víme, že další vůz po-
třebujeme, abychom vyřešili

velkou poptávku mezi
sedmou hodinou ranní a tře-
tí hodinou odpolední,“ uvedl
náměstek primátora PetrHla-
dík.

Nové auto by mělo stát ko-
lem650 tisíc korun a začít jez-
dit by mohlo v květnu.
Dosavadní vozidla jsou kla-

sická osobní, u čtvrtého měs-

to podle Hladíka zvažuje, zda
nebude vícemístné, aby slou-
žilo i pro přepravu více lidí
třeba z domovů a podobných
zařízení.
Seniorbus je určen pro se-

niory nad 70 let a tělesně po-
stižené.
„Považuji službu města za

samozřejmou a chci ji nadále
rozšiřovat. Odbor sociální
péče na ni v příštím roce vy-
člení šestmilionů korun,“ do-
dal Hladík.
Služba zkušebně fungovala

koncem předloňského roku,
kdy se osvědčila.
Dopravní podnik města

Brna proto loni v červnu spus-
til provoz se dvěma auty, kte-
rá denně přepravila asi
30 lidí.
Na některé zájemce se ale

nedostalo, proto město letos
přidalo ještě jeden vůz. Ob-
dobná služba funguje i v ji-
ných městech České republi-
ky. ČTK

Hotelová škola
Bosonožská 9, 625 00 Brno

tel.: 547 218 247, www.hotskolabrno.cz

studijní oBor

Hotelnictví
(ŠVP Hotelnictví a turismus)

vás zve na Den otevřených dveří
30. 11. 2017

Prohlídka školy možná i každý čtvrtek 13.00–16.00

Seniorbus v Brně jezdí už od loňského jara. PRIMATOR.BRNO.CZ

RegioJet upraví počet spojů. REGIOJET

Brno
Cejl 103
tel.: 545241347

Maso z českých chovů, čerstvě chlazené přímo od výrobce

Bůček sk. 84,- Kč
Bůček bk. 94,- Kč
Panenka 170,- Kč
Krkovička 99,- Kč

Vepřová kýta sk. 89,- Kč
Celá kýta 69,- Kč
Celá plec 69,- Kč

Hovězí z býka (vysočina)
H. zadní 229,- Kč
Roštěnec s kostí 169,- Kč

H. přední (kližka) 169,- Kč
H. žebro + hrudi 115,- Kč

Bereme stravenky, maso vykostíme

Po – Pá 6 – 16.30 hod. / So 7 – 11 hod. - AKCE NA MASO

Chlazené kuřecí maso
Čtvrtky 54,- Kč/při koupi nad 3 kg cena za 1 kg 49,- Kč
Skelet s křídly 39,- Kč/křídla 54,- Kč/
Prso 129,- Kč/při koupi 2 kg a více cena za 1 kg 119,- Kč

Plecko 99,- Kč
Kotleta 105,- Kč
Kýta 112,- Kč
Vepř. půlka 69,- Kč (váha cca 38-45 kg)

Jedině u nás koupíte:

C
t

Celá kotleta 99,- Kč
Mleté maso vepřové 79,- Kč
Syrové vepř.sádlo s kůží

10-20,-Kč/kg

Služba pro seniory

Lidé si mohou službu objed-
nat každý den od 7 do 15
hodin telefonicky nebo přes
SMS na telefonním čísle
731 518 348.

● Samotný rozvoz je od 6 do
22 hodin.

● Cestu lze objednat v rozme-
zí od jednoho do třiceti dnů
předem a lze si domluvit ces-
tu například k lékaři i zpět,
přičemž za každou jízdu
klient zaplatí padesát korun.

● Velká poptávka po využití
služby přinutila město na-
koupit příští rok už čtvrtý
vůz.

● Nové auto by mělo stát ko-
lem 650 tisíc korun a začít
jezdit by mohlo v květnu.
Tedy dva roky po prvním.

inzerce

Město chce kvůli zájmu koupit
čtvrtý vůz pro Seniorbus

Nové vlaky. Mezi Brnem
a Prahou spojů přibude
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Psalo se 22. červen-
ce 2012, když na br-
něnskémMasary-
kově okruhu diváci
naposledy sledova-
li závody mistrov-
ství světa superbi-
ků (WSBK).

Nyní vše nasvědčuje tomu, že
se druhý nejsledovanější mo-
tocyklový šampionát do Brna
vrátí. Promotér šampionátu,
španělská společnost Dorna,
nedávno zveřejnil předběžný
kalendář závodů na rok 2018,
v němž figuruje i Brno. Po-
kud se nic nezmění, měl by
brněnský automotodromhos-
tit šampionát WSBK od 8. do
10. června.
„Zatím jsme pouze vyšli

vstříc promotérovi, který nás
požádal o zarezervování toho-

to termínu,“ komentoval ak-
tuální situaci mluvčí okruhu
Pavel Boháč.
Podrobnosti ohledně cen

vstupenek tak budou k dispo-
zici až po definitivním potvr-
zení závodního kalendáře,
k němuž by mělo dojít v nej-
bližších týdnech. Dorna se

pro Brno rozhodla poté, co
z kalendáře vypadl německý
okruh Lausitzring, a nejspíš
tak půjde o jediný závod
WSBK ve střední Evropě
v příští sezoně, což by mohlo
přilákat i fanoušky právě
z Německa a dalších soused-
ních států. Ty domácí by rád

potěšil brněnský závodník
Ondřej Ježek, který letos
v šampionátu debutoval.
„Je skvělé, že se závody su-

perbiků do Brna vrátí. Byla to
vždy velká motocyklová udá-
lost a šampionát tím získává
na atraktivitě i pro české
sponzory. Doufám, že si zá-

vodní víkend užiju v sedle
motocyklu, a ne jen jako di-
vák na tribuně,“ řekl Ježek, je-
hož nová smlouva pro ročník
2018 byla v době uzávěrky
v jednání. V Brně se šampio-
nát těšil vysoké oblibě i v mi-
nulosti. Na poslední závodní
víkend v roce 2012 zavítalo
přes 60 tisíc návštěvníků.
Šampionát WSBK je dru-

hýmnejsledovanějším závod-
ním seriálem po MotoGP. Zá-
vodí v něm motocykly vychá-
zející ze sériově vyráběných
modelů, a to ve čtyřech kate-
goriích. Fanoušci na něm
oproti známějšímu konku-
rentovi oceňují především
větší otevřenost. Mohou se
zde totiž mnohem snáz se-
tkat se samotnými jezdci, do-
stat se do závodního padoku
nebo si užít zajímavé dopro-
vodné akce.

Tradiční pocTivé
moravské Trdelníky

Skořice Ořech Vanilka
Kokos Kakao

za50,–kč

Kombinovat můžete:

Letos nově stánek č. 62
pod Vánočním stromkem proti UniCreditBank

na svoboďáku

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Domácí diváky by rád potěšil i brněnský motocyklový závodník Ondřej Ježek. RADEK BABIČKA

inzerce

Návrat po šesti letech? V Brně
by mohly závodit superbiky




